
Zápis ze schůze Školské rady ZŠ Bystřice 

 

 

17.10.2019 - začátek 17.00 hod. 

 

Přítomni: Michal Hodík, Mgr. Jitka Hendrychová, Mgr. Iveta Vohralíková, Mgr. Jiřina Zemanová, Mgr. 

Marie Dvořáková, Mgr. Daniel Štěpánek, Theodor Máca, Lenka Turková 

Omluveni: Jana Kramperová 

Hosté: Mgr. Martin Gruber (ředitel ZŠ), Mgr. Martina Trochová (projektový manažer Města Bystřice) 

 

Ověřovatelem dnešního zápisu byl pověřen Mgr. Daniel Štěpánek. 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zdržel se: 1 

 

 

              1. Kontroly ve škole (ŠR 7.3.2019 bod 2) 

 

Ředitel školy informuje školskou radu, že pravidelně probíhají hospitace ve vyučovacích hodinách - v 

tuto chvíli 7 hospitací provedl ředitel školy a 7 hospitací zástupkyně ředitele školy. Současně probíhají 

kontroly žákovských knížek a zápisů v nich. Byl vytvořen plán výletů pro všechny třídy pro letošní školní 

rok. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí a doporučuje i nadále pokračovat v kontrolách. 

 

 

              2. Elektronické žákovské knížky (ŠR 7.3.2019 bod 3)  

 

Ředitel školy informuje, že elektronická evidence docházky funguje v družině i školním klubu již od 

konce loňského školního roku (červen 2019). Současně dále informuje školskou radu, že s nástupem 

nového školního roku byly bez větších problémů uvedeny do ostrého provozu elektronické žákovské 

knížky. V tuto chvíli však podle něj ještě není čas provoz hodnotit, nejlépe tak učinit po ukončení I. 

pololetí. Sděluje, že nakonec bylo rozhodnuto o přidělení vždy pouze jednoho kódu na žáka (původně 

byly plánovány dva kódy na žáka tj. jeden přístup pro rodiče a jeden pro žáka). Ředitel informuje o 

možnosti vyjet si výpis, zda a kolikrát se zákonný zástupce konkrétního žáka o známky zajímal. Ředitel 

upozorňuje i na pár rodičů, kteří nemají možnost přístupu z domova. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. Školská rada se shoduje v tom, že pokud nemá 

někdo z rodičů přístup k internetu z domova, může tak učinit z veřejnosti přístupných míst jako je 

Městská knihovna Bystřice, MC Kulíšek apod. V neposlední řadě je možné se informovat přímo u 

vyučujících osobně.     

 

 

              3. Stížnost na jednu z učitelek školy (ŠR 7.3.2019 bod 4) 

 



Ředitel školy informuje školskou radu o tom, že problémové jednání jedné z učitelek stále trvá. Ve věci 

řešení problémů s podřízenou absolvoval několik školení a konzultací. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí a doporučuje i nadále jednání učitelky monitorovat, 

v případě potřeby neprodleně řešit. 

 

 

              4. Strava ve školní jídelně (ŠR 7.3.2019 bod 5) 

 

Ředitel školy informuje školskou radu, že školní kuchyně vaří stále bez dochucovadel. V anketě Mapa 

školy si vedla školní kuchyň a jídelna hodně dobře. V současně době do jídelny začalo docházet i několik 

zaměstnanců blízké firmy Narex. Vedení školy nadále provádí monitoring kvality stravy i nakupovaných, 

fakturovaných surovin. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí a doporučuje nadále provádět monitoring. 

 

 

              5. Ovoce do škol (ŠR 7.3.2019 bod 6) 

 

Ředitel školy i jeho zástupkyně informují školskou radu o tom, že nová firma Bovys dodává kvalitní 

ovoce, což potvrzují i další učitelky školy (členky školské rady). Jedinou nevýhodou je, že firma zaváží 

ovoce vždy v pátek, takže pokud nějaký žák ten den zrovna chybí, není mu možné ovoce uchovat přes 

víkend do pondělí, neboť by značně ztratilo na kvalitě. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí 

 

 

              6. ZŠ - MŠ (ŠR 7.3.2019 bod 7) 

 

Starosta města Bystřice informuje o nákladech, které zřizovatel vynaložil na úpravu prostor doposud 

využívaných MŠ. Ta nyní jednu ze tříd uvolnila, a tato od letošního školního roku slouží jako školní 

družina. 

 

Usnesení: Školská rada bere informaci na vědomí. 

 

 

              7. Mapa školy (ŠR 7.3.2019 bod 8) 

 

Ředitel školy informuje školskou radu o výsledcích akce "Mapa školy", která probíhá jednou za tři roky. 

Současně sdělil, že výsledky této akce jsou zveřejněny na web stránkách školy v oddílu aktuality. 

Závěrem ředitel školy sdělil, že i když stále přetrvávají jisté problémy, výsledky jsou lepší než ty minulé. 

 

Usnesení: Školská rada bere informaci na vědomí. Školská rada doporučuje udělat závěry z akce a snažit 

se odstranit negativní podněty.  

 



 

              8. Stavební úpravy ZŠ (ŠR 7.3.2019 bod 9) 

 

Starosta města informuje školskou radu, že stavební úpravy šaten I. stupně byly dokončeny, nyní se 

shromažďují podklady a bude požádáno o "kolaudaci" stavby. Dále sděluje, že ačkoli byly komíny 

opravené, do školy zatéká i nadále. Z tohoto důvodu byla založena nová projektová karta pro rok 2020 

na výměnu střechy. V tuto chvíli je též projektována nástavba školy a vestibul. 

 

Usnesení: Školská rada bere informaci na vědomí. 

 

 

              9. Sportovní hala (ŠR 7.3.2019 bod 10) 

 

Ředitel školy informuje, že speciální čistící stroje byly pořízeny a fungují. Údržbu provádí správce haly, 

v mezičase speciální údržbu zajišťuje firma. Podlaha ve sportovní hale neklouže. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. 

 

 

              10. Reklamace výrobků školy (ŠR 7.3.2019 bod 11) 

 

Starosta města sděluje, že v tuto chvíli je již nepodstatné řešit reklamaci podlahy atria školy. 

Architektonická firma nyní řeší zastínění i návrh řešení atria. Ředitel školy sděluje, že využití atria počítá 

na cca 5 měsíců ve školním roce. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. 

 

 

              11. Kontroly hospodaření školy (ŠR 7.3.2019 bod 12) 

 

Starosta města sděluje, že hospodaření školy je bez problémů. Kontroly hospodaření bude provádět 

vždy někdo z města se zástupcem kontrolního či finančního výboru. Ředitel školy žádá o vytvoření 

jednotné metodiky města, jak mají příspěvkové organizace účtovat. Dle něj nastává problém ve chvíli, 

kdy se sejdou dva účetní a každý z nich by věc řešil jinak. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. Školská rada doporučuje městu vytvořit jednotnou 

metodiku pro účtování jejích příspěvkových organizací. 

 

 

              12. Příprava žáků 5. tříd na přijímací zkoušky (ŠR 7.3.2019 bod 14) 

Mgr. Daniel Štěpánek poukazuje na podstatnou dezinformaci výchovného poradce, který zveřejnil 

chybné datum konání přijímacích zkoušek.  

 

Usnesení: Školská rada bere informaci na vědomí. Školská rada upozorňuje na nutnost kontroly 

informací před jejich zveřejněním. 



 

              13. Škola - dotace (ŠR 7.3.2019 bod 16) 

 

Ředitel školy děkuje Mgr. Martině Trochové za nové IT vybavení školy (notebooky, tablety). Sděluje, že 

k tomuto vybavení bude ještě třeba přikoupit dobíjecí skříň za cenu cca 30.000,- Kč. Mgr. Martina 

Trochová se dotazuje, zda je toto IT vybavení dostačující, či zda škola postrádá více těchto studijních 

doplňků. Ředitel školy nepožaduje další notebooky a tablety. Mgr. Martina Trochová se starostou 

města sdělují, že se připravují i další investice do školy. Projekt technické dílny je již schválen na 

Posázaví a připravuje se výběrové řízení. Dalším krokem bude ozelenění plochy před dílnami (návrh 

předložen ke zhlédnutí všem přítomným). Za účelem ozelenění celého školního areálu se zpracovává 

studie, jejímž účelem je reagovat na konkrétní místní požadavky, avšak ty zpracovat takovým 

způsobem, aby zeleň tvořila zajímavý a dobrý celkový dojem.  Zastupitelstvo města dalo předběžný 

souhlas k podání žádosti o dotaci na venkovní sportoviště (sportovní areál za školou). Dále se bude 

pracovat na nástavbě školy, rekuperaci a odvětrávání, venkovních učebnách a laboratořích.   Město 

uvažuje o smlouvě s ČEZem, že by se mohla stát škola jakousi testovací laboratoří, sbírala by data a 

podle toho by se dál nastavovala regulace, což je vize do budoucna. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. 

 

 

              14. Akce "Škola v pohybu" (ŠR 7.3.2019 bod 18) 

 

Ředitel školy sděluje, že se úkolu ujala paní vychovatelka Michálková s cca 20 dětmi. Starosta se ptá, 

zda firma, která dodala workoutové hřiště nabídla v rámci kupní ceny i jeho slavnostní otevření s 

ukázkou některých cviků? Ředitel školy sděluje, že ačkoli to firma na začátku ústně slibovala, na konci 

toto nabídla, ale za příplatek. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. Školská rada doporučuje připlatit si ukázku 

vhodných cviků na workoutovém hřišti u firmy, která sportovní stroje dodala.   

 

 

              15. Protidrogové akce (ŠR 7.3.2019 bod 19) 

 

Zástupkyně ředitele školy sděluje, že má škola zpracovaný preventivní program. Akce s tímto 

zaměřením pravidelně pořádají, poslední akce tohoto typu s Radkem Bangou proběhla právě nedávno. 

 

Usnesení: Školská rada bere informaci na vědomí. 

 

 

               16. Hlas Bystřice 

 

Zástupkyně ředitele školy v návaznosti na bod jednání č. 14 sděluje, že je třeba provádět důsledněji 

kontroly pravopisných chyb i zkrácených textů, které postrádají svůj význam v Hlasu Bystřice. Starosta 

města sděluje, že pro kvalitu obsahu Hlasu Bystřice je třeba jakákoli zpětná vazba. V případě názorů 

doporučuje vše předávat přes podatelnu, aby toto mohlo být reklamováno redakční radě. Na závěr 

sděluje, že je v řešení změna vizualizace Hlasu Bystřice. 



 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. V případě pochval, kritik, názorů a jakýchkoli dalších 

námětů se doporučuje toto řešit oficiální cestou přes podatelnu úřadu. 

 

 

              17. Zhodnocení II. pololetí 2018/2019 

 

Ředitel školy informuje školskou radu o studijních výsledcích žáků v II. pololetí 2018/2019. Oproti II. 

pololetí 2017/2018 došlo ke zlepšení. Bylo sice méně vyznamenání, ale místo původně sedmi žáků, 

kteří neprospěli, loni neprospěli "jen" dva (možná způsobeno odchodem některých problémových 

žáků). Snížilo se i množství omluvených hodin. Starosta města sděluje, že od 1.10.2019 je k dispozici 

terénní sociální pracovník, na kterého se je třeba obracet v situacích, kdy škola zaznamená problém v 

rodině žáka - tyto případy určitě předat k řešení. Ředitel školy informuje, že v pondělí 21.10.2019 má 

již s terénní sociální pracovnicí domluvenou schůzku. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. 

 

 

               18. Srovnávací testy  

 

Ředitel školy sdělil, že škola upustila od zavedených záříjových testů všech žáků ze souhrnného učiva 

všech předmětů předešlého školního roku.  Zčásti tak bylo učiněno na žádost mnohých rodičů. Škola 

se ale přidá k plošnému testování žáků, které bude provádět Česká školní inspekce. Jedná se o balíček 

cca 500 testů, které budou žáci zpracovávat přes PC, po jejichž dokončení bude hned výsledek 

vyhodnocen. Testy jsou v souladu s požadavky Ministerstva školství a jejich výsledky bude možné 

srovnat s výsledky jiných škol. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. Školská rada žádá o předložení výsledků testů ČŠI. 

 

 

              19. Národní testování pro 5. ročníky 

 

Ředitel školy sděluje, že zatímco předloni nebyly výsledky nijak chvályhodné, loni již byly v mezích 

průměru. Školská rada shlédla grafy znázornění vyhodnocení. 

 

Usnesení: Školská rada bere informace na vědomí. 

 

 

              20. Loňské deváté ročníky 

 

Zástupkyně ředitele školy sděluje, že si naši žáci loňských devátých tříd vedou na středních školách 

velmi dobře - dokonce patří mezi nejlepší žáky. 

 

Usnesení: Školská rada bere informaci na vědomí. 

 



              21. Schválení výroční zprávy o činnosti školy 

 

pro: 8 

proti: 0 

zdržel se: 0 

 

 

              22. Schválení Školního vzdělávacího programu 

 

pro: 8 

proti: 0 

zdržel se: 0 

 

 

              23. Schválení Školního řádu pro školní rok 2019/2020 

 

Pro: 8 

proti:0 

zdržel se: 0 

 

 

 

 

 

Skončeno v 18.55 hod.  

 

    

 

 

 


